



بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

Lesson 4

Prepositions (حروف الجرّ) + Vocabulary

Stress

Only the last three syllables of a word can be stressed. If the Nunation is pronounced, it is included in the count. But generally, stress is not considered important in Arabic.

Prepositions (حروف الجرّ)

All prepositions are construed with the genitive.

For example:

يوجدُ على الطاولةِ كتابٌ
توجدُ في البيتِ عُزفٌ كثيرةٌ.
ذهبَ منَ البيتِ إلى المحطّةِ.

"with / by means of" and "for" are written together with the following word. Additionally, the *Alif* of the article is omitted after ل: للقلم، للرجل.

Sometimes a preposition may change the meaning of a verb to another related one.

For example:

قام (he proceeded) بي » قام (he stood)

Vocabulary

German

Or

That is

ألماني (ج: ألمان)

أم

أي



IMAM SADIQ peace be upon him
ONLINE SEMINARY

With; by means of; in Congratulations! Very Leather Ink	ب مُبَارِك! / مَبْرُوك جَدًّا جِلْد / جِلْدِي جَبْر
Modern, new Bus-stop Lesson, class hour Study, courses, classes I went You (m.) went You (f.) went Convenient	حَدِيث (ج: حِدَاث) مَحْطَةُ الْباصَات دَرْس (ج: دُرُوس) دِرَاسَة (ج: دِرَاسَات) ذَهَبْتُ ذَهَبْتَ ذَهَبْتِ مُرِيح
Narration; novel Ruler Tree I bought You (m.) bought You (f.) bought Clever Medicine (as science)	رَوَايَة (ج: رَوَايَات) مِسْطَرَة (ج: مِسَاطِر) شَجَرَة (ج: أَشْجَار) اِشْتَرَيْتُ اِشْتَرَيْتَ اِشْتَرَيْتِ شَاطِر (ج: شُطَّار) طَبِّ
Way; road; street Number Some; a member of Arab; Arabic; Arabian That means I/ you (m.) / you (f.) understood Dictionary Almost, about, nearly	طَرِيق (ج: طُرُق) عَدَد (ج: أَعْدَاد) عَدْدٌ مِّنْ عَرَبِيّ (ج: عَرَب) يَعْنِي فَهِمْتُ / فَهَمْتُ / فَهَمْتِ قَامُوس (ج: قَوَامِيس) تَقْرِيْبًا
I / you (m.) / you (f.) wrote Writing Writer, secretary	كَتَبْتُ / كَتَبْتَ / كَتَبْتِ كِتَابَة (ج: كِتَابَات) كَاتِب (ج: كُتَّاب)



IMAM SADIQ peace be upon him
ONLINE SEMINARY

Written; letters

Faculty

Eraser

Left/ to the left

Right/ to the right

مكتوب (ج: مكاتيب)

كلية (ج: كليات)

ممحاة

يسار/ إلى اليسار

يمين/ إلى اليمين

ImamSadiq.tv

ImamSadiq.tv

ImamSadiq.tv

ImamSadiq.tv

ImamSadiq.tv

ImamSadiq.tv

ImamSadiq.tv

ImamSadiq.tv

ImamSadiq.tv